
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 
ze dne 19. ledna 2022 

 
 
Přítomni: prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. V. Veselý, 
MUDr. E. Fürstová, prof. MUDr. Jakub Hort, Ph.D., MUDr. A. Láznička, MUDr. Martin Kynčl, 
Ph.D., prof. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc., B. Prýmková, prof. MUDr. 
R. Keil, Ph.D., prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., MUDr. Pavlína Piťhová, Ph.D., Marie Bartoníčková, 
T. Jelínek,  C. Lehto, O. Ferra, MUDr. Jan Balko, K. Angerová 
 
Omluveni: MUDr. M. Trojánek , doc. MUDr. Š. Veselý, Ph.D., prof. MUDr. J. Zámečník, 
Ph.D., M. Khoder, Bc. M. Jirásek 
Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká, Mgr. Ing. T. Kůstková, Mgr. Petr 
Andreas, Ph.D. , prof. MUDr. Vladimír Komárek, CSc. 
 
 
PROGRAM 
1) Zahájení a uvítání hostů 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 15. 12. 2021 
4) Informace předsednictva AS 2. LF UK 
5) Zprávy vedení fakulty  
6) Informace nově zvoleného děkana (inaugurace, spolupráce akademického senátu s novým  

vedením fakulty, personální složení nového kolegia)  
7) Dostavba areálu TPU – 4. etapa (aktuální informace, souhlas s podpisem Dodatku č. 3 ke  

Smlouvě o dílo)  
8) Informace legislativní komise o připravované úpravě Jednacího řádu AS 2. LF (volby 

předsednictva AS) 
9) Zprávy z komisí AS 2. LF UK 
10) Zprávy ze senátu UK  
11) Různé 

 
 
1) Zahájení a uvítání hostů 
Zasedání zahájil MUDr. Viktor Veselý, místopředseda AS 2. LF UK, a přivítal přítomné. 
Omluvil nepřítomnost předsedy AS 2. LF UK MUDr. Trojánka, který je nemocen. 
 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
Skrutátory byli určeni: prof. MUDr. Jan Zuna, Ph.D. (pedagogická komora) a MUDr. Adam 
Láznička (studentská komora) 
Proti původnímu programu byl přidán bod 9) Zprávy z komisí AS 2. LF UK. Následující body se 
posouvají. 
Program byl schválen všemi 18ti hlasy. 
 
3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 15. 12. 2021 
Hlasování proběhlo následovně: za pedagogickou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 0, za 
studentskou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 1. 
Zápis byl schválen 18ti hlasy. 



 
 
4) Informace předsednictva AS 2. LF UK 
MUDr. Veselý sdělil, že nejsou žádné zcela nové informace, o kterých by již členové AS nebyli 
dříve informováni. Vzhledem k očekávanému navržení některých členů AS do řad nového 
kolegia děkana či vědecké rady nejspíše bude docházet ke změnám personálního složení AS, 
které bude předsednictvo řešit, jakmile bude mít požadované informace. 
 
5) Zprávy vedení fakulty  
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Vladimír Komárek, CSc. shrnul své působení ve vedení fakulty a 
bilancoval uplynulých 8 let. Shrnul, jaké byly předvolební úvahy a sliby a zhodnotil, co se 
podařilo (nový anatomický ústav, kurikulum, vyšší personální obsazení 2. LF, spolupráce s FN 
Motol ), co je třeba ještě dořešit ( např. Třešňovka, očkování studentů, investice do dalších 
programů a vybavení, dokončení multifunkční budovy). 
Informoval, že probíhají jednání s prof. Babjukem, běží mnoho programů, u kterých bude 
zachována kontinuita, proběhl hybridně Den otevřených dveří 2. LF.  
S politováním též oznámil odchod vedoucí PR oddělení Mgr. Ing. Terezy Kůstkové a poděkoval 
jí za odvedenou práci pro fakultu. 
Na závěr vystoupení prof. Komárek poděkoval celému týmu spolupracovníků a AS za 
spolupráci. 
MUDr. Veselý poděkoval prof. Komárkovi za celé jeho působení ve funkci děkana 2. LF UK a 
inspirující spolupráci s AS. 
 
6) Informace nově zvoleného děkana (inaugurace, spolupráce akademického senátu s 
novým vedením fakulty, personální složení nového kolegia)  
Prof. Babjuk informoval o termínu inaugurace 26.1.2022 v 16h, vyjádřil přesvědčení, že 
spolupráce nového týmu děkana a nového vedení AS bude jistě dobrá, je nezbytné spojit síly ve 
prospěch fakulty. Bylo představeno nové složení kolegia děkana, které se sejde ihned 1.2.2022, 
začne pracovat a nastaví způsoby komunikace. 
V následné diskuzi bylo zmíněno, že AS nemůže ze své pozice kandidáty do KD neschválit, 
jejich volba je v plné kompetenci děkana, ale může se k nim AS pouze vyjádřit či je nedoporučit. 
Noví členové kolegia děkana však mohou být oficiálně jmenováni až po vyjádření AS. 
Další diskuze se týkala situace, kdy někteří členové AS jsou kandidáty do KD, tedy bude třeba 
odcházející členy AS nahradit. Odcházející členové se mohou oficiálně vzdát členství v AS, pak 
lze oslovit další možné kandidáty. 
Prof. Hrušák v diskuzi (v návaznosti na oznámení o plánu nově zřízené pozice proděkana pro 
přípravu a realizaci přijímacích pohovorů a pro výuku v anglickém jazyce) zdůraznil, že jako 
pozitivní vidí větší množství zahraničních studentů, kteří mají zájem studovat na 2. LF UK, lze 
tedy vybrat ty kvalitnější.  
Prof. Komárek tuto připomínku velmi uvítal. Dále zmínil, že si je vědom, že nejen zahraniční 
studenti se toho času ne úplně orientují v nařízeních, jež se týkají aktuální epidemiologické 
situace (testování studentů s/bez očkování v rámci výuky). Bohužel je v tuto chvíli mírná 
nesrovnalost mezi nařízeními vlády ČR, FN Motol a rektorátu UK. Pan děkan v následujících 
dnech vydá Opatření děkana, ve kterém zohlední postoj nemocnice a pokusí se situaci vyjasnit. 
Diskuze pokračovala na téma preventivního testování Covid-19 zahraničních studentů a 
možnostech jejich proplácení zdravotní pojišťovnou či eventuelně fakultou.  
 
7) Dostavba areálu TPU – 4. etapa (aktuální informace, souhlas s podpisem Dodatku č. 3 ke 
Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa:  
  
Tajemnice 2. LF UK Mgr. Šmejcká předkládá Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo na dostavbu 
areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa. Dodatek obsahuje Změnový list č. 6-9, listy se týkají oplocení 
areálu, méněprací (stavební úřad některé práce nepožaduje), víceprací (dáno přísnějšími 
předpisy) na zvěřinci a přípojek na zvěřinci.  
Prof. Zuna otevřel diskuzi o prostoru v budově na Plzeňské, která by měla nahradit minulé 
prostory klubu „Dr. Voják“, kdy studenti i pedagogové žádají o možnost odděleného večerního 



provozu tohoto prostoru od zbylého areálu fakulty. Tento večerní provoz by tedy kromě vstupu 
do prostor „nového Dr. Vojáka“ potřeboval i vlastní sociální zázemí (toalety). 
Mgr. Šmejcká vysvětluje, že bylo společné jednání se studenty (potvrzuje studentka 
Bartoníčková), ale vzhledem k úpravám plánu, které v průběhu stavby proběhly (snížení budovy 
o vrchní patro a nerealizace podzemního patra), bude obtížné vhodnou variantu najít.  
MUDr. Veselý na tabuli nakreslil přibližný plánek aktuální situace (přízemní patro 4. etapy na 
Plzeňské) a další diskuze probíhala nad možnostmi splnění výše uvedeného požadavku na 
možnost samostatného odděleného večerního provozu. 
Mgr. Šmejcká byla prof. Komárkem požádána o další snahu s vyřešením situace ve prospěch 
samostatného vchodu a přístupem k toaletám. 
MUDr. Veselý požádal do budoucna o podrobnější informování AS o změnách při stavbě oproti 
původnímu, dříve předloženému plánu stavby. 
Hlasování o Dodatku č. 3 : za pedagogickou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 0, za studentskou 
komoru pro 8, proti 0, zdržel se 1. 
AS 2. LF UK souhlasí 17ti hlasy s Dodatkem č. 3 ke Smlouvě o dílo.  
 
8) Informace legislativní komise o připravované úpravě Jednacího řádu AS 2. LF (volby 
předsednictva AS)  
Prof. Zuna přítomné seznámil s možnostmi změny při volbě předsedy a místopředsedů AS. 
V diskuzi vystoupili prof. Kachlík, prof. Keil, doc. Čakrt, prof. Hrušák, MUDr. Veselý, MUDr. 
Láznička.  
Prof. Zuna přislíbil předložit obě varianty, které se v diskuzi probíraly. 
Varianta 1 – Celý AS 2. LF UK by volil v budoucnu všechny 4 členy předsednictva AS. 
Varianta 2 – Celý AS 2. LF UK by volil předsedu a místopředsedu předsednictva AS a zbylé 
členy předsednictva by poté zvolila příslušná komora AS, z které by člen pocházel. 
 
9) Zprávy z komisí AS 
Pedagogická komise – prof.Kachlík informuje, že se komise nesešla. Žádá o členství O. Hubálka 
v komisi. 
Hlasování proběhlo následovně: za pedagogickou komoru pro 8, proti 0, zdržel se 0, za 
studentskou komoru pro 8, proti 0, zdržel se 0. 
O. Hubálek byl AS schválen jako člen pedagogické komise. 
 
Sociální komise – M. Bartoníčková informuje, že se komise nesešla, nicméně začlenění přijatých 
běloruských studentů mezi řady ostatních studentů proběhlo zdá se bez potíží a sociální komise 
nadále sleduje wellbeing těchto studentů. 
 
Ekonomická komise – prof. Hrušák informuje, že se komise nesešla. Proběhlo jednání prof. 
Hrušáka s prof. Babjukem, seznámili se se svými pohledy na ekonomiku fakulty a domluvili se 
na další úzké spolupráci. 
 
Komise pro komunikaci – MUDr. Kynčl informuje, že se komise nesešla. Poděkoval celému 
týmu, který připravil projekt Pojďte na Karlovku online. 
 
10) Zprávy ze senátu UK  
Prof. Kachlík informoval o zasedání senátu UK, kde se probírala metodika financování. Ze 
zasedání vyplynulo, že ve zdrojích chybí dvě nakladatelství  - Lippincott a BMJ. Pokud by měla 
univerzita dále tyto zdroje platit, je třeba získat výjimku rektora. Je nutné udělat průzkum o 
potřebnosti na všech lékařských fakultách a pak formulovat společný postoj lékařských fakult.  
Hlasování proběhlo následovně: za pedagogickou komoru pro 8, proti 0, zdržel se 0, za 
studentskou komoru pro 8, proti 0, zdržel se 0. 
AS souhlasí se žádostí vedení 2. LF UK o zvážení postupu při jednání v rámci neplacení 
předplatného nakladatelství  Lippincott a BMJ 
 
 
 



11) Různé 
MUDr. Veselý představil novou zapisovatelku zasedání AS Mgr. Markétu Gáboríkovou. 
Prof. Kachlík informoval přítomné, že do konce ledna podá rezignaci na člena AS, neboť bude 
členem Kolegia děkana. MUDr. Veselý mu poděkoval za spolupráci. 
MUDr. Veselý poděkoval Mgr. Ing. Kůstkové za dosavadní spolupráci s AS 2. LF UK. 
 
Akademický senát určil termíny příštích dvou zasedání AS 2LF. UK, která se budou konat 
v termínech 16. 2. 2022 a 16. 3. 2022. 
 
Zapsala :  Mgr. Markéta Gáboríková 
 
Schválil : MUDr. Viktor Veselý 
 
 
 


